



**MINISTÈRE DE LA COMMUNICATION  
MINISTRY OF COMMUNICATION**

# **ORGANISATION DE LA COUPE D'AFRIQUE DES NATIONS (CAN) 2019**

**DÉCLARATION DE  
S.E.M. ISSA TCHIROMA BAKARY  
MINISTRE DE LA COMMUNICATION**

*Yaoundé, 01<sup>er</sup> décembre 2018*

Le Gouvernement de la République du Cameroun a pris connaissance avec consternation de la décision du Comité Exécutif de la CAF réuni à Accra le 30 novembre 2018, de retirer au Cameroun l'organisation de la CAN 2019.

Cette décision étonnante à plus d'un titre, ne rend assurément justice ni aux investissements colossaux consentis par notre pays et qui se traduisent aujourd'hui par de belles infrastructures modernes visibles de tous, ni à l'engagement déterminé du **Chef de l'État** et au Peuple camerounais à déployer les efforts nécessaires pour abriter en 2019, une fête éclatante du football africain.

Force est de constater que notre pays a fait l'objet dès le départ, dans le cadre de ce dossier, d'un traitement qui ne peut que susciter des interrogations.

Face à cette injustice flagrante, le Gouvernement de la République demande au Peuple camerounais de garder toute sa sérénité et de ne pas céder à la tentation des polémiques stériles.

Le Cameroun n'a pas démérité. Il le prouvera à la face du monde en poursuivant avec la même détermination, la construction de ces belles infrastructures qui appartiennent au Peuple camerounais et en les achevant à bonne date, ainsi que s'y est engagé le **Chef de l'État**.

Il y a néanmoins lieu de souligner que le football africain ne pourra se hisser au niveau de celui des continents plus avancés, sans le respect d'une certaine éthique.

Notre pays, qui a écrit certaines des pages les plus belles du football africain, continuera à œuvrer sans relâche, de concert avec les autres pays africains et les instances internationales du football, au développement du football de notre cher continent.



**MINISTÈRE DE LA COMMUNICATION  
MINISTRY OF COMMUNICATION**

# **ORGANISATION DE THE 2019 AFRICAN FOOTBALL CUP OF NATIONS (AFCON)**

**STATEMENT BY  
H.E. ISSA TCHIROMA BAKARY  
MINISTER OF COMMUNICATION**

*Yaoundé, 1<sup>st</sup> December 2018*

The Government of the Republic of Cameroon has taken note with dismay of the decision taken by the CAF Executive Committee, which met in Accra last November 30, 2018, to withdraw the hosting of the 2019 AFCON from Cameroon.

This surprising decision for more than one reason, is certainly unfair with regard to the huge investments made by our country, which has led to outstanding modern infrastructures as witnessed by all. In the same vein, this decision is unmerited considering the resolve of the **Head of State** and the people of Cameroon to make all-out effort to host a remarkable celebration of African football in 2019.

It is clear from the outset of this matter, that, our country has been subjected to a treatment which can therefore give rise to questioning.

In the face of this blatant injustice, the Government of the Republic urges the People of Cameroon to remain calm and not to indulge into futile arguments.

Cameroon has put in a creditable performance. It shall prove it to the entire world by completing with the same determination and on time the construction of these modern infrastructures belonging to the Cameroonian people, as pledged by the **Head of State**.

Nevertheless, it is worth underscoring that African football would not match the exploits of other better performing continents in the absence of an ethical conduct.

Our country, which has written the pages of African football in bold letters, will not relent her efforts in working with other African countries and international football bodies to develop football in our beloved Africa.